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Protokół Nr XV/2016  
  Sesji Rady Powiatu Wałbrzyskiego 

z dnia 13 i 28 kwietnia 2016 roku 
I część sesji 
Rozpoczęcie: godz. 8:00 
Zakończenie: godz. 09:04 
Miejsce: sala konferencyjna Nr 206 Starostwa Powiatowego w Wałbrzychu 
Radni obecni na posiedzeniu Rady zgodnie z listą obecności stanowiącą zał. Nr 1 do 
protokołu. 
Obrady XV Sesji Rady Powiatu Wałbrzyskiego zwołanej w trybie artykułu 15 ust 7 ustawy z 
dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym na wniosek grupy radnych – wniosek     
o zwołanie sesji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Następnie otworzyła Przewodnicząca 
Rady Powiatu Wałbrzyskiego Dorota Piotrzkowska powitała radnych oraz zaproszonych 
gości (lista gości stanowi zał. Nr 3 do protokołu). Następnie na podstawie listy obecności              
(16 radnych obecnych) stwierdziła quorum niezbędne do podejmowania uchwał.  
Zapytała, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad (zaproszenie na posiedzenie Rady 
wraz z proponowanym porządkiem obrad stanowi zał. Nr  4 do protokołu). 
Uwag nie zgłoszono, zatem Przewodnicząca Rady Powiatu Wałbrzyskiego Dorota 
Piotrzkowska poddała pod głosowanie przyjęcie proponowanego porządku obrad. 
W głosowaniu 16 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się (16 radnych obecnych), Rada przyjęła 
porządek obrad w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie Sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 
3. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie odwołania 

Przewodniczącej Rady Powiatu Wałbrzyskiego. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Wnioski i oświadczenia radnych. 
6. Zakończenie obrad Sesji Rady Powiatu. 

 
Ad 1 Zrealizowano. 
Ad 2 Zrealizowano. 
Ad 3 
Przewodnicząca Rady Powiatu Wałbrzyskiego Dorota Piotrzkowska zwróciła się do Rady 
o zgłaszanie kandydatów do składu osobowego komisji skrutacyjnej. 
Radny Józef Piksa zgłosił kandydaturę radnej Grażyny Owczarek 
Radna Grażyna Owczarek wyraziła zgodę. 
Członek Zarządu Powiatu Mirosław Potapowicz zgłosił kandydaturę radnego Józefa Piksy. 
Radny Józef Piksa wyraził zgodę. 
Radny Kamil Orpel zgłosił kandydaturę radnego Jarosława Buzarewicza.  
Radny Jarosław Buzarewicz wyraził zgodę. 
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Rada przez głosowanie: 17 za, 0 przeciw, 7 wstrzymujących się (17 radnych obecnych), 
przegłosowała powołanie Komisji Skrutacyjnej, w trzyosobowym składzie: Józef Piksa,  
Grażyna Owczarek, Jarosław Buzarewicz.  
      
Przerwa od godz. 8.08 do godz. 8.15. 
 
Po ukonstytuowaniu się Komisji Skrutacyjnej jej Przewodniczący, Józef Piksa odczytał 
zasady głosowania odwołania Przewodniczącego Rady Powiatu Wałbrzyskiego – zasady 
głosowania stanowią załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Po okazaniu Radzie, że urna do głosowania jest pusta przystąpiono do procedury   tajnego  
głosowania. Każdy z radnych otrzymał kartę do głosowania ostemplowana pieczęcią Rady 
Powiatu Wałbrzyskiego. Po skreśleniu kartę wrzucano do urny umieszczonej w widocznym 
miejscu.  
 
Prezerwa od godz. 8.24 do godz. 8.31.  

    
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Józef Piksa odczytał protokół z ustalenia wyników 
głosowania (stanowiący załącznik nr 6 do protokołu) w sprawie odwołania Przewodniczącej 
Rady Powiatu Wałbrzyskiego Doroty Piotrzkowskiej, z którego wynikało, że Rada wymaganą 
większością głosów podjęła decyzję o odwołaniu Doroty Piotrzkowskiej z piastowanej 
funkcji. Stąd w wyniku tajnego głosowania: 9 za,  8 przeciw, 0 wstrzymujących się (17 
radnych obecnych) Rada podjęła uchwałę Nr XV/25/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w 
sprawie odwołania radnego z funkcji Przewodniczącego Rady Powiatu Wałbrzyskiego 
(stanowi załącznik nr 7 do protokołu). Podczas głosowania nie zaszły okoliczności, które 
mogły mieć wpływ na ważność głosowania.  
Radny Arkadiusz Mucha opuścił salę obrad (16 radnych obecnych).  
Radna Dorota Piotrzkowska przekazała prowadzenie obrad sesji rady najstarszemu wiekiem 
Wiceprzewodniczącemu Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisławowi Janorowi. 
Radny Andrzej Lipi ński złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu dot. 
wyboru Przewodniczącego Rady Powiatu Wałbrzyskiego. 
W wyniku głosowania: 7 za, 9 przeciw, 0 wstrzymujących (16 radnych obecnych) wniosek 
został odrzucony. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor zarządził przerwę            
w obradach XV Sesji Rady Powiatu Wałbrzyskiego ogłaszając termin II części posiedzenia na 
28 kwietnia br. na godz. 9.00. 
 
II część sesji 
Rozpoczęcie: godz.9.00 
Zakończenie: godz. 10:42 
Miejsce: sala konferencyjna Nr 206 Starostwa Powiatowego w Wałbrzychu 
Radni obecni na posiedzeniu Rady zgodnie z listą obecności stanowiącą zał. Nr 8 do 
protokołu. 



 3 

Obrady II części XV Sesji Rady Powiatu Wałbrzyskiego otworzył Wiceprzewodniczący 
Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor  powitał Radnych oraz zaproszonych gości 
(lista gości stanowi zał. Nr 9 do protokołu). Następnie na podstawie listy obecności                      
(16 radnych obecnych) stwierdził quorum niezbędne do podejmowania uchwał.  
 
Ad 4 
Radny Grzegorz Walczak nawiązał do ul. Kolejowej w Głuszycy  i zakończonego etapu 
remontu drogi powiatowej nowej części od skrzyżowania z ulicą  Sienkiewicza do 
skrzyżowania z ulica Pionierów oraz do pokrywania ubytków w nawierzchni drogi na trasie 
od ulicy Łomnickiej do odcinka ok. 100 m przed nowym odcinkiem asfaltu – obok    stacji 
kolejowej  i zwrócił uwagę na ubytki w nawierzchni, które pozostały pomiędzy tym nowym 
odcinkiem a tartakiem. Zapytał o powód niewykonania wskazanego stumetrowego odcinka 
drogi. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że to jeden                   
z wykonawców wykonywał prace na ul. Dworcowej. Dodał, że ubytki w nawierzchni dróg 
uzupełnia inna firma. Stąd poprawki na wskazanym odcinku.  Prace wykonywane są w 
ramach tzw. cyklu odszkodowawczego. Dodał, że naprawy cząstkowe dopiero będą 
wykonywane. Planowane jest drugie postępowanie przetargowe w zakresie utrwalenia 
powierzchniowego. Taki zabieg ma na celu uszczelnienie nawierzchni. Powiedział, że do 
końca miesiąca maja br. wszystkie większe uszkodzenia w nawierzchni drogi zostaną 
uzupełnione.  
Radny Andrzej Lipi ński nawiązał do planowanego remontu odcinka drogi łączącej 
miejscowości Łączna z Chełmskiem Śląskim. Zapytał czy droga do Chełmska zostanie 
wykonana na całej szerokości. Przypomniał, że prace planowane były na miesiąc kwiecień.  
Następnie odniósł się do stanu drogi w Sokołowsku i zapytał na kiedy planowany jest remont 
nawierzchni drogi na wskazanym odcinku.  
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że na trasie 
Łączna-Chełmsko Śląskie trwają obecnie prace polegające na przygotowywaniu nawierzchni 
drogi. Wyraził przekonanie, że droga ta zostanie wykonana w jednym kawałku. Nadmienił, że 
prace polegające na tzw. frezowaniu zostały już wykonane na ulicach: Żeromskiego w 
Boguszowie-Gorcach, na odcinkach dróg w Czarnym Borze, Witkowie, Stare Bogaczowice.  
Następnie odniósł się do stanu drogi w Sokołowsku i wyjaśnił, że w pierwszej kolejności 
musi zostać podpisana umowa z wykonawcą, a następnie można wnioskować do właściwego 
ministerstwa o możliwość przesunięcia środków finansowych. Wspomniał, że zarząd powiatu 
już czterokrotnie występował do burmistrza Mieroszowa z zapytaniem               o termin 
rozpoczęcia prac sanitarno-kanalizacyjnych na terenie Sokołowska, jednak dotąd nie 
wpłynęła żadna odpowiedź na kierowane pisma.  
Radny Jarosław Buzarewicz zapytał na jakim etapie jest modernizacja drogi w ciągu ul. 
XXX-lecia PRL  (od mostu w stronę XXX-lecia do drogi wojewódzkiej) w Czarnym Borze. 
Następnie zapytał o przebudowę mostu w Jaczkowie w Gminie Czarny Bór. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski  powiedział że na remont 
odcinku wzdłuż ul. XXX-lecia PRL został już złożony wniosek do PROW (Program Rozwoju 
Obszarów Wiejskich 2014-2020). Planowana jest wspólna realizacja ww. zadania z Gminą 
Czarny Bór. Dodał, że zadanie ma możliwość otrzymania dofinansowania w wysokości 50% 
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z PROW, 50% wkładu własnego (z czego 25% kwoty deklaruje wójt Gminy Czarny Bór, 
25% pokryje powiat wałbrzyski). Odniósł się następnie do remontu mostu w Jaczkowie                    
i wyjaśnił, że zadanie to zostało zakwalifikowane do otrzymania dofinansowania                                
z Ministerstwa Infrastruktury w zakresie odbudowy mostów w ciągach dróg 
komunikacyjnych. Nadmienił, że po terminie 15 maja br. powinny być oficjalne 
rozstrzygnięcia. Zapewnił, że w roku bieżącym inwestycja ta zostanie zrealizowana. Dodał, że 
szacowany koszt wykonania przebudowy mostu wynosi ok. 350 – 400 tys. zł  
Radny Grzegorz Walczak zapytał o termin rozpoczęcia remontu mostu w miejscowości 
Kolce oraz na jakim etapie jest realizacja zadania polegającego na budowie ścieżki rowerowej 
wzdłuż drogi powiatowej przy ul. Łomnickiej i Sudeckiej, łącznie z odbudową mostu w 
kierunku ul. Dworcowej. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski po uprawomocnieniu 
postępowania przetargowego, wykonawca zostanie wezwany do podpisania umowy. Dodał, 
że zakończenie prac planowane jest w terminie do końca wakacji. W odniesieniu do ścieżek 
rowerowych odpowiedział, że burmistrz Głuszycy pilotuje ten temat, z uwagi na fakt, że to on 
jest partnerem wiodącym, a powiat wałbrzyski jest partnerem pomocniczym. Wyraził 
wątpliwości czy realizacja zadania nastąpi w roku bieżącym, czy może najpierw zostanie 
przygotowana dokumentacja.  
Radny Kamil Orpel zapytał na jakim etapie jest kwestia udzielenia pomocy finansowej na 
wsparcie inwestycji planowanej na terenie Gminy Jedlina-Zdrój, która polegać będzie na 
modernizacji kompleksu sportowo-rekreacyjnego oraz na  budowie obiektu sportowego w 
Szczawnie-Zdroju przy ul. Słonecznej.  
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski odpowiedział, że powiat 
oczekuje na decyzje dotyczące otrzymania kredytu. Następnie wyjaśnił, że niezbędnym jest, 
aby burmistrz Jedliny-Zdroju doprecyzował wniosek w kwestii wskazania jakie elementy 
będą realizowane z otrzymanych środków w ramach przedmiotowego zadania 
inwestycyjnego. Zaznaczył, że nie widzi przeszkód wobec udzielenia wsparcia finansowego 
tak, aby można było zrealizować tę inwestycję.  
Radny Józef Piksa odniósł się do planowane remontu drogi na trasie Dziećmorowice-
Zagórze Śląskie i zapytał w jakiej technologii przewiduje się realizację tego zadania oraz czy 
remont ten będzie wykonywany na całej szerokości drogi. Nawiązał następnie do planowanej 
zmiany organizacji ruchu w Zagórzu Śląskim wokół Jeziora Bystrzyckiego i zasugerował 
utworzenie dodatkowych miejsc parkingowych na wskazanym terenie. Dodał, że 
współdziałanie ze służbami Lasów Państwowych byłoby w pełni uzasadnione.  
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że wszystkim 
zależałoby na tym, aby ten odcinek drogi był położony w jednym kawałku. Jednak w żaden 
sposób nie można tego wymóc na wykonawcy gdyż stosowne przepisy wprost określają w 
jakiej technologii można budować nawierzchnie dróg. Nadmienił również, ze szerokość tej 
drogi umożliwia położenie jednego kawałka i o to będzie zabiegał.  
Radny Józef Piksa podkreślił, że wymóg położenia nawierzchni na całej szerokości jezdni 
można zapisać w specyfikacji istotnych warunków zamówienia.  
Ad 5 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor poinformował, że  



 5 

w okresie miedzy sesjami żaden z wniosków nie wpłynął.  Zakomunikował radnym o 
następujących sprawach, które miały miejsce w ostatnim okresie czasu.:  

• uchwała Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie przekazania zadania publicznego 
jakim jest prowadzenie Zespołu Placówek Resocjalizacyjnych w  Walimiu Fundacji 
Jawor została decyzją Wojewody Dolnośląskiego unieważniona w całości. Szczegóły 
zostały ujęte w rozstrzygnięciu nadzorczym, które jest dostępne w Biurze Rady oraz 
na stronie BIP w zakładce Uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego pn.„XIII Sesja”. 

• Przypomniał radnym że na repozytorium w pliku sprawy bieżące znajduje się 
sprawozdanie z wykonania budżetu za 2016 rok wraz z opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej.   

• 8.04.2016 roku wpłynęło do Rady Powiatu pismo Stowarzyszenia Osób 
Poszkodowanych przez spółki Grupy Volkswagen AG. Zarząd Powiatu przygotuje w 
tej kwestii stanowisko, które zostanie Państwu przedstawione.  

• Przewodniczący poinformował, że zgodnie z wnioskiem podjętym na wspólnym 
wyjazdowym posiedzeniu dwóch stałych Komisji zostanie udostępniony do wglądu w 
Biurze Rady operat szacunkowy budynku Domu Dziecka przy ul. Chojnowskiej w 
Jedlinie Zdroju. Podkreślił, że nie będzie on kserowany ani skanowany na 
repozytorium, a każdego radnego zainteresowanego danymi zawartymi w tym 
operacie zaprosił do Biura Rady.  

• Przypomniał że 30 kwietnia bieżącego roku mija termin składania oświadczeń 
majątkowych za 2015 rok. Podkreślił, że oświadczenia majątkowe powinny być 
złożone w dwóch jednobrzmiących egzemplarzach wraz z kserokopią PITu za rok 
poprzedni 2015. Informacje, które należy ująć w oświadczeniu dotyczą majątku 
wypracowanego w roku poprzednim obejmującym podsumowanie na dzień 31 grudnia 
2015r. W razie wątpliwości, co do wypełnienia któregoś z punktów można zwrócić się 
o pomoc do Biura Rady.  

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor otworzył dyskusję w 
której udział wzięli: 
Radny Andrzej Lipi ński poprosił o przybliżenie treści pisma w sprawie  grupy Volkswagen. 
Przerwa od godz. 9.37 do godz. 10.00. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor poinformował 
radnych, że pismo dotyczące  grupy Volkswagen udostępnione zostanie radnym na tzw. 
repozytorium. 
Radna Ewa Woźniak poruszyła kwestię  uroczystego otwarcia Dolnośląskiej Stolicy Kultury 
i wyraziła szereg zastrzeżeń do sposobu organizacji przedmiotowej uroczystości. Według 
radnej goście, którzy powinni być obecni, nie zostali zaproszeni w sposób skuteczny i 
odpowiednio wcześniej gdyż zaproszeni na sobotnią uroczystość dotarły dwa dni po fakcie tj 
w poniedziałek.  
Członek Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego Mirosław Potapowicz powiedział, że rozesłano 
400 zaproszeń, w tym również zostali zaproszeni wszyscy radni rady powiatu wałbrzyskiego. 
Dodał, że pomimo uzyskanych wielu potwierdzeń uczestnictwa w ww. spotkaniu, osoby te 
nie były na nim obecne.  
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Radny Grzegorz Walczak wyraził opinię, że najprawdopodobniej organizator nie dołożył 
należytej staranności i stąd tak niska frekwencja.   
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura przypomniał okoliczności, które miały wpływ na tak 
niską frekwencję.  
Radny Józef Piksa podkreślił, że wszelkie krytyczne uwagi powinny zostać z pokorą 
wysłuchane i przyjęte gdyż wiele spraw zostało „zawalonych”. Nie było ani jednego 
spotkania z włodarzami gmin, a od tego powinno się zacząć całą organizację imprezy. Ta 
impreza powinna być otwarta to znaczy zabrakło na niej osób i grup,  które tworzą Kulturę w 
naszym powiecie, a należą do nich miedzy innymi „Zespół Janicki”, Zespół Pieśni i Tańca 
Mieroszów, Zespół instrumentalny orkiestry dętej przy Zespole Szkół w Szczawnie – Zdroju 
oraz  przedstawiciele placówek kulturalno – oświatowych w gminach. Zostały popełnione 
poważne błędy i należy z nich wyciągnąć wnioski na przyszłość.  
Radny Marek Tarnacki  nawiązując do sobotniej uroczystości wyraził niezrozumienie 
faktem, że organizator (Powiat Wałbrzyski) nie spotkał się z przedstawicielami gmin np. w 
celu przygotowania i zaprezentowania stoisk promocyjnych gdyż każda z gmin ma bogate 
zaplecze kulturalne, o którym warto się pochwalić przy takiej okazji.  
Radny Jarosław Buzarewicz zapytał kiedy Zarząd Powiatu dowiedział się, że dla powiatu 
wałbrzyskiego zostaną przyznane środki w wysokości 300 tys. zł. Zwrócił uwagę na fakt, że 
do składanego wniosku musiał być załączony harmonogram proponowanych imprez 
kulturalnych, które z pewnością były uzgodnione z włodarzami gmin.  
Członek Zarządu Mirosław Potapowicz poinformował, że dopiero 15 kwietnia br. zostały 
zamknięte negocjacje i podpisane porozumienie.  Promocja tego przedsięwzięcia odbywała 
się przez ten miesiąc jedynie ustnie, bo ulotki i plakaty informujące o tej imprezie mogły 
zostać zlecone dopiero po podpisaniu porozumienia. Realizacja preliminarza zaczęło się 
dopiero 8 dni przez imprezą. Przeprosił, że nie spełnił oczekiwań.  
Radny Andrzej Lipiński zwrócił uwagę na fakt, że już 6 kwietnia br. na Sesji radni zadawali 
pytania, które już wówczas budziły wątpliwości, co do organizacji. Pan Starosta powołał 
pełnomocników, którzy nie sprostali wymaganiom. Połowa sukcesu każdej kulturalnej 
imprezy  to promocja, która w tym przypadku praktycznie nie było.  
 
Ad 6 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego Stanisław Janor zamknął obrady XV Sesji Rady Powiatu Wałbrzyskiego. 
Na tym protokół zakończono. 

 
Integralną część protokołu stanowi nagranie przechowywane na nośniku CD.  

 
Protokół sporządziła: 
Anna Gromniak 

     Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego 
        /-/ 
       Stanisław Janor  
 

Załączniki do niniejszego protokołu dostępne są w Biurze Rady 


